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P R O T O K Ó Ł  NR XXI/20 

RADY MIEJSKIEJ W DOBIEGNIEWIE 

sala konferencyjna Urzędu Miejskiego w Dobiegniewie  

z dnia 15 czerwca 2020 roku 

 

W obradach udział wzięli radni /lista obecności stanowi załącznik do niniejszego protokołu/. 

Ponadto w obradach udział wzięli goście /listy obecności stanowią załącznik do niniejszego 

protokołu/. 

 

Ad.1.  

Otwarcia XXI sesji dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej, poprosił radnych  

o zalogowanie się do systemu do głosowania, co jest równoczesne ze sprawdzeniem 

obecności i ustaleniem kworum oraz powitał Panią Sylwię Łaźniewską Burmistrz 

Dobiegniewa, Panią Grażynę Gradowską, Pana Jacka Antropika Skarbnika Gminy. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Miejskiej w Dobiegniewie otworzył punkt 2 porządku obrad 

sesji i wnioskował o wprowadzenie do porządku obrad następujących projektów uchwał  

w sprawie: 

 wyrażenia woli wspólnej realizacji oraz współfinansowania zadania inwestycyjnego  

pn.: „Remont drogi powiatowej nr 1371F Osiek – Lubiewko”. 

 zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy na lata 2020-2030, objętej uchwałą  

nr XV/97/19 Rady Miejskiej w Dobiegniewie z dnia 20 grudnia 2019 roku. 

 

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. 

Rada zmiany do porządku przyjęła jednogłośnie: za głosowało 14 radnych, przeciw  

0 radnych, wstrzymało się 0 radnych. 

Rada porządek obrad przyjęła jednogłośnie: za głosowało 14 radnych, przeciw 0 radnych, 

wstrzymało się 0 radnych. 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Wnioski i zapytania radnych. 

4. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmian uchwały budżetowej gminy na 2020 rok. 
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b) wyrażenia zgody na utworzenie miejsc okazjonalnie wykorzystywanych do kąpieli 

oraz określenia sezonu kąpielowego na terenie Gminy Dobiegniew w roku 2020. 

c) udzielenia dotacji w 2020 roku na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty 

budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków, położonym na obszarze 

Gminy Dobiegniew. 

d) wytypowania przedstawiciela Gminy Dobiegniew do Rady Naukowej Drawieńskiego 

Parku Narodowego. 

e) wyrażenia woli wspólnej realizacji oraz współfinansowania zadania inwestycyjnego  

pn.: „Remont drogi powiatowej nr 1371F Osiek – Lubiewko”. 

f) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy na lata 2020-2030, objętej uchwałą  

nr XV/97/19 Rady Miejskiej w Dobiegniewie z dnia 20 grudnia 2019 roku. 

5. Odpowiedzi na wnioski i zapytania. 

6. Komunikaty. 

7. Zamknięcie obrad sesji. 

 

Ad.3. Wnioski i zapytania 

 Paweł Łysiak radny – zapytał o remont ul. Poznańskiej oraz czy będzie zrobiona w tym 

roku dokumentacja na remont ul. Partyzanckiej, kiedy będzie zrobiony monitoring miasta. 

Firma zajmująca się fotowoltaiką chce wydzierżawić grunty od rolników z Lubiewka  

i Chomętowa czy gmina ma wiedzę, co to jest za firma. Czy PSZOK już funkcjonuje.  

 Jolanta Kadler radna – wnioskowała o utwardzenie drogi na ul. Łokietka.  

 Leszek Wieczór radny – złożył wniosek w imieniu mieszkańców ul. Wojska Polskiego  

na wykonanie chodnika pomiędzy Wspólnotą Mieszkaniową ul. Wojska Polskiego 13  

a Wspólnotą Mieszkaniową ul. Wojska Polskiego 14. 

 Joanna Grabia radna – wnioskowała o podcięcie drzew z Dobiegniewa do Słonowa  

i Grabionka – Słonów, aby kombajny mogły przejechać oraz utrudniony jest wyjazd  

z drogi na krzyżówce przy klubie w Słonowie.  

 Jerzy Biel radny – poinformował, że w Mierzęcinie przystanek PKP został przeniesiony, 

przy przejeździe i na drodze 161 brakuje około 60 metrów chodnika. W związku  

z powyższym czy byłaby możliwość wykonania odcinka chodnika by połączyć  

z chodnikiem wiejskim.    

 Bernard Szyrwiński radny – zapytał, jaki zakres prac wchodzi w wykonanie I etapu  

ul. Pogodnej i Pięknej oraz poinformował, że suche drzewo przy drodze nr 160 stwarza 

zagrożenie.   
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 Dariusz Majowicz radny – zgłosił, że w Osieku w budynku wielorodzinnym na strychu 

znajdują się nietoperze, które są pod ochroną, a dla ludzi tam mieszkających jest to 

uciążliwe. 

 Urszula Woszczyk radna – zapytała, na jakim etapie są przygotowania remontu  

ul. Słowackiego. 

 Andrzej Muszyński radny – wnioskował o podcięcie konarów drzew w Lipince. 

 

Ad.4. Podjęcie uchwał w sprawie:  

a) zmiany uchwały budżetowej gminy na 2020 rok. 

 Jacek Antropik Skarbnik Gminy – poinformował, że zmiany dotyczą kwoty 55.000zł 

lubuski e-urząd po dochodach i wydatkach,  po wydatkach wprowadzamy 48.750 zł 

związane z projektem rozbudowy drogi Słowackiego i Asnyka w Dobiegniewie, 

300.000zł wydatki związane z pasażem nad j. Wielgie oraz po stronie dochodów 

wprowadzamy 193.960zł odszkodowania i 195.170zł zwroty na projekcie 

rewitalizacyjnym, 90.000zł mamy oszczędności na samochodzie OSP i wprowadzamy 

po stronie dochodów, kilka wniosków referatu komunalno-gospodarczego, tj. kwota 

5.000zł na odszkodowania oraz na geodezję i urbanistykę, dotacja dla powiatu- 

przebudowa drogi Osiek – Lubiewko oraz dotacja na przebudowę ulicy Poznańskiej-

300.000zł. 

 Sylwia Łaźniewska Burmistrz – poinformowała, że kwota 300.000zł to jest projekt 

dot. wykorzystania walorów przyrodniczych poprzez utworzenie ścieki pieszo-

rowerowej nad j. Wielgie i zaplanowane jest na przyszły rok wykonanie 650m ścieżki 

i 9 stanowisk wędkarskich całkowity koszt tego przedsięwzięcia wynosi 990.000zł. 

Jeżeli chodzi o porozumienie z powiatem strzelecko – drezdeneckim na wykonanie 

odcinka drogi Osiek – Lubiewko cały kosztorys opiewa na kwotę 2.800.000zł,  

gdzie z funduszu dróg samorządowych powiat otrzymał 50% dofinasowania.  

W tym roku gmina kwota dofinansowania przez gminę wynosi 200.000zł  

a na przyszły rok 300.000zł. Taka sama sytuacja jest z ulicą Poznańską.  Cały koszt 

przebudowy tego odcinka od drogi krajowej nr 22 do tablicy kończąca miejscowość 

Dobiegniew z przebudową infrastruktury wodno – kanalizacyjnej z chodnikami, 

barierkami, z uporządkowaniem pasa po prawej i lewej stronie tj. koszt około 3 mln zł. 

Jeżeli samorząd dobiegniewski dołoży to tej inwestycji 500.000zł to będzie ta 

inwestycja wykonana. Na dzień dzisiejszy nie ma jeszcze żadnego porozumienia  

z Zarządem Dróg Wojewódzkich.  
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Rada uchwałę podjęła jednogłośnie: za głosowało 14 radnych, przeciw 0 radnych, wstrzymało 

się 0 radnych. Wyniki głosowania stanowią załącznik do protokołu.  

Uchwała została zarejestrowana pod pozycją XXI/134/20 i stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu. 

 

b) wyrażenia zgody na utworzenie miejsc okazjonalnie wykorzystywanych do kąpieli 

oraz określenia sezonu kąpielowego na terenie Gminy Dobiegniew w roku 2020. 

 Sylwia Łaźniewska Burmistrz – poinformowała, że sezon turystyczny już jest rozpoczęty, 

plaże w Ługach, Osieku już są otwarte. W tym roku w miejscach okazjonalnie 

wykorzystywanych do kąpieli będzie pracowało 7 ratowników (4 w Osieku,  

2 w Radęcinie, 1 w Ługach). Koszt obsługi WOPR to 80.000 zł, ale turystom  

i mieszkańcom należy zapewnić bezpieczeństwo nad jeziorami.  

 Bartosz Jabłoński radny – zapytał, dlaczego taki krótki okres zapisany jest w uchwale.  

 Sylwia Łaźniewska Burmistrz – poinformowała, że zgodnie z ustawą Rada gminy może 

wyrazić w drodze uchwały zgodę na utworzenie miejsca okazjonalnie wykorzystywanego 

do kąpieli funkcjonującego przez okres nie dłuższy niż 30 dni w roku kalendarzowym, 

określając sezon kąpielowy dla miejsca okazjonalnie wykorzystywanych do kąpieli. 

Natomiast ratownicy będą pracowali przez cały okres sezonu turystycznego. 

 Paweł Łysiak radny – zapytał, do kiedy gmina nie może czerpać korzyści z udostepnienia 

bazy turystycznej nad jeziorami. 

 Sylwia Łaźniewska Burmistrz – wszystko zależy od projektu turystycznego,  

który realizujemy.  

 Bartosz Jabłoński radny – zgłosił, aby przeprowadzona została wizja lokalna drzew 

niebezpiecznych po wszystkich polach biwakowych i plażach. 

 Sylwia Łaźniewska Burmistrz – poinformowała, ze to bardzo cenna uwaga, ale zwróciła 

również uwagę, że jest pandemia i wszystkie prace, które są organizowane w gminie mają 

2-3 miesięczne opóźnienie. Niebawem będzie objazd wszystkich plaż i dokonana będzie 

wizja lokalna drzew.   

Rada uchwałę podjęła jednogłośnie: za głosowało 14 radnych, przeciw 0 radnych, wstrzymało 

się 0 radnych. Wyniki głosowania stanowią załącznik do protokołu.  

Uchwała została zarejestrowana pod pozycją XXI/135/20 i stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu. 
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c) udzielenia dotacji w 2020 roku na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty 

budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków, położonym na obszarze 

Gminy Dobiegniew. 

 Andrzej Muszyński radny – zapytał, jakie były ustalone kwoty na ten cel. 

 Sylwia Łaźniewska Burmistrz – poinformowała, że w budżecie gminy zapisane jest 

100.000zł i na początku roku odbyło się spotkanie z trzema Proboszczami z Gminy 

Dobiegniew. Z Proboszczem Parafii Radęcin, Dobiegniew i Proboszczem Parafii 

Prawosławnej, na którym ustalono, że kwoty będą przeznaczone dla Parafii Dobiegniew  

i Parafii Radęcin. Z racji tego, że w latach ubiegłych duża ilość środków była 

przeznaczona dla Parafii Dobiegniew, więc w tym roku Proboszczowie wspólnie 

zadecydowali, że ¾ tej kwoty było przeznaczone dla Parafii Radęcin. Wpłynął już wniosek 

na zabezpieczenie okien w kościele w Słonowie. Czekamy jeszcze na wniosek Parafii 

Radęcin, ale kościół w Radęcinie nie jest wpisany do wojewódzkiego rejestru zabytków. 

Ksiądz Parafii Radęcin może wnioskować na kościół w Starym Osiecznie i Słowinie. 

Rada uchwałę podjęła jednogłośnie: za głosowało 14 radnych, przeciw 0 radnych, wstrzymało 

się 0 radnych. Wyniki głosowania stanowią załącznik do protokołu.  

Uchwała została zarejestrowana pod pozycją XXI/136/20 i stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu. 

 

d) wytypowania przedstawiciela Gminy Dobiegniew do Rady Naukowej Drawieńskiego 

Parku Narodowego. 

 Dariusz Majowicz radny – zapytał, na czym polega praca w Radzie Naukowej. 

 Marek Kowalczyk Przewodniczący RM – poinformował, że w ubiegłym roku na spotkaniu 

omawiane były sprawy bieżące Drawieńskiego Parku Narodowego m.in. poruszana była 

sprawa występowania brudnicy mniszki na terenie Drawieńskiego Parku Narodowego, 

powstawania trzech tarlisk, oględziny nowej przepławki na Drawie oraz zwiedzanie 

Wodnego Świata w Punkcie Informacji Turystycznej.  

Rada uchwałę podjęła jednogłośnie: za głosowało 14 radnych, przeciw 0 radnych, wstrzymało 

się 0 radnych. Wyniki głosowania stanowią załącznik do protokołu.  

Uchwała została zarejestrowana pod pozycją XXI/137/20 i stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu. 

 

e) wyrażenia woli wspólnej realizacji oraz współfinansowania zadania inwestycyjnego  

pn.: „Remont drogi powiatowej nr 1371F Osiek – Lubiewko”. 
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 Sylwia Łaźniewska Burmistrz – poinformowała, że w zeszłym tygodniu Pan Wojewoda 

podpisał ze wszystkimi umowę dotyczącą funduszu dróg samorządowych i w ciągu 

miesiąca będzie ogłoszony przetarg, zarówno Gmina Dobiegniew na ul. Pogodną  

i ul. Jedności jak i Powiat na drogę Osiek – Lubiewko. Także po przetargu będzie 

wiadomo, jaką kwotę gmina ma dołożyć do tej inwestycji w roku przyszłym. 

Rada uchwałę podjęła jednogłośnie: za głosowało 14 radnych, przeciw 0 radnych, 

wstrzymało się 0 radnych. Wyniki głosowania stanowią załącznik do protokołu.  

Uchwała została zarejestrowana pod pozycją XXI/138/20 i stanowi załącznik  

do niniejszego protokołu. 

 

f) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy na lata 2020-2030, objętej uchwałą  

nr XV/97/19 Rady Miejskiej w Dobiegniewie z dnia 20 grudnia 2019 roku. 

 Jacek Antropik Skarbnik Gminy – poinformował, że uchwała zawiera zmiany WPF 

związane z umowami, o których mówiła Pani Burmistrz.  

 Paweł Łysiak radny – zapytał o czy dużo wpłynęło wniosków odnośnie odroczenia terminu 

płatności raty podatku od nieruchomości. 

  Sylwia Łaźniewska Burmistrz – poinformowała, że część przedsiębiorców skorzystała  

z odroczenia rat podatku od nieruchomości za miesiąc kwiecień, maj, czerwiec, których 

płatność z mocą ustawy przełożona jest do końca września. Następnie Pani Burmistrz 

poinformowała, że wpłynęło pismo Pałacu Mierzęcin w sprawie zwolnienia z podatku  

od nieruchomości, które za 3 miesiące wynosi 120.000zł. Jeżeli Wysoka Rada uzna  

za zasadne podjęcie takiej uchwały zwalniającej wszystkich przedsiębiorców,  

którzy nie prowadzili działalności gospodarczej od momentu ogłoszenia koronawirusa 

wtedy to skutkuje bardzo dużymi finansowymi obostrzeniami, czyli do budżetu gminy nie 

wpłynęłoby ponad  800.000 zł. Trzeba sobie zdawać sprawę, jaka ta kwota jest znacząca  

do budżetu gminy, ile jest rozpoczętych inwestycji, ile zapewnić musimy wkładu własnego 

żeby zrealizować wszystkie plany, a Państwo pytają o następne remonty infrastruktury 

drogowej. Trzeba się nad tym zastanowić, bo nie możemy zwolnić tylko jednego podmiotu 

gospodarczego, bo będzie to krzywdzące dla pozostałych. Od 1 września przed nami 

kolejna podwyżka pensji dla nauczycieli 6%, a w subwencji oświatowej niestety tej 

podwyżki nie uzyskaliśmy, więc trzeba będzie dopłacić z naszego budżetu.    

 Paweł Łysiak radny – zapytał czy oprócz Pałacu Mierzęcin ktoś jeszcze składał wnioski  

i wnioskował żeby przychylić się, chociaż w części i pomóc. 

 Sylwia Łaźniewska Burmistrz – poinformowała, że jeżeli ma pomagać to wszystkim, 

oprócz tego jest pomoc z rządu, już jest 4 tarcza, z której korzystają przedsiębiorcy.  
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Po przeprowadzonej analizie wszystkie podatki porównywalnie rok 2019 do 2020  

od stycznia do maja mamy mniej tych podatków o 160.000 zł.  

  Bernard Szyrwiński radny – zapytał czy przedsiębiorcy skorzystali z pomocy rządowej. 

 Sylwia Łaźniewska Burmistrz – poinformowała, że jest ustawa i nikt nas informować nie 

musi.  

Rada uchwałę podjęła jednogłośnie: za głosowało 14 radnych, przeciw 0 radnych, wstrzymało 

się 0 radnych. Wyniki głosowania stanowią załącznik do protokołu.  

Uchwała została zarejestrowana pod pozycją XXI/139/20 i stanowi załącznik  

do niniejszego protokołu. 

 

Ad.5.  Odpowiedzi na wnioski i zapytania. 

 Sylwia Łaźniewska Burmistrz – poinformowała, że czeka na porozumienie, jeśli chodzi  

o ul. Poznańską.  

 Jeżeli chodzi o wykonanie dokumentacji na ul. Partyzancką to w tym roku nie będzie 

wykonywana. Musimy wykonać pełną dokumentację na ul. Słowackiego i Asnyka,  

by zgłosić w następnym naborze z funduszu dróg samorządowych, w przyszłym roku. 

Jeżeli chodzi o dokumentacje w mieście to mamy ich wystarczająco, musimy wykonać 

dokumentacje na obszarach wiejskich, bo mieszkańcy też oczekują od nas 

infrastruktury. Pierwsze dokumentacje wykonane będą na Sarbinowo i Grąsy, ponieważ 

trzeba równoważyć te inwestycje drogowe i jak te inwestycje są długo wyczekiwane.  

W poprzedniej kadencji nie było funduszu dróg samorządowych, do którego można 

było składać wnioski. Gmina może składać tylko 2 wnioski i my zawsze 2 wnioski 

składamy.       

 Jeżeli chodzi o monitoring miasta, co roku składamy wniosek do programu 

„Bezpiecznie razem”. 

 Jeżeli chodzi o fotowoltaikę jest pierwsze obwieszczenie, gdzie mieszkańcy mogą się 

wypowiedzieć odnośnie elektrowni słonecznej obręb Mierzęcin, wraz z infrastrukturą 

towarzyszącą o mocy 1MW na terenie działki o powierzchni 2 ha.  

 Od środy otwarty będzie PSZOK i będzie możliwość wywiezienia gabarytów.  

 Jeżeli chodzi o ul. Łokietka zamówiony został tłuczeń i sukcesywnie drogi są 

remontowane.  

 Jeżeli chodzi o chodnik pomiędzy Wspólnotą Mieszkaniową ul. Wojska Polskiego 13  

a Wspólnotą Mieszkaniową ul. Wojska Polskiego 14 złożony został wniosek do 

Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa o udzielenie dotacji na ten cel. 
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 Jeżeli chodzi o przycinkę drzew tak jak najbardziej, ale na gruncie prywatnym nie 

możemy wykonywać prac. 

 Jeżeli chodzi o chodnik w Mierzęcinie napiszemy do Zarządu Dróg Wojewódzkich 

pismo.  

 Jeżeli chodzi o zakres prac I etapu ul. Pogodnej i Pięknej zapraszam radnego 

Szyrwińskiego do kierownika Jerzego Hatały albo do Pana Jerzego Mudrowa w celu 

zapoznania się z pełną dokumentacją przebudowy tych ulic.  Natomiast, jeżeli chodzi  

o usunięcie suchego drzewa przy przebudowie ul. Poznańskiej jak najbardziej jest to 

zasadne. 

 Jeżeli chodzi o nietoperze w budynku wiemy o tym problemie. Pani Prezes PUK 

„Komunalni” sprowadzała specjalną firmę, która miała jej w tym pomóc,  

więc ponowimy zaproszenie do tej firmy.  

 Jeżeli chodzi ul. Słowackiego, jeżeli jest potrzeba bieżących napraw to jak najbardziej 

poprawimy, a dokumentacja mam nadzieję, że zrobimy w przyszłym roku i zgłosimy  

do funduszu dróg samorządowych. 

 Jeżeli chodzi o podcięcie drzew w Lipince to sprawa zostanie zgłoszona do Pana 

Starosty. Jednocześnie Pani Burmistrz poinformowała i zaprosiła na uroczyste otwarcie 

drogi w Słowinie, które odbędzie się dnia 23 czerwca o godz. 13
00

. 

 

Ad.6.  Komunikaty.  

 Marek Kowalczyk Przewodniczący RM – poinformował, że oświadczenia majątkowe 

zostały złożone w terminie.  

 Bartosz Jabłoński radny – poinformował, że miał okazję oglądać film promocyjny  

o gminie i jest bardzo profesjonalnie zrobiony.  

 

Ad.7. Z uwagi na wyczerpanie się porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął XXI 

nadzwyczajną sesję Rady Miejskiej w Dobiegniewie, dziękując za udział w obradach radnym 

oraz zaproszonym gościom. 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

Protokolant 

Kamila Putek 

   Przewodniczący Rady Miejskiej 

                                                                                                   w Dobiegniewie 

                                                                                               /-/ Marek Kowalczyk 

 


